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      Så fik vi endelig en ny regering

        - Og en ny Justitsminister



Leder

Vi	  har	  reelt	  ført	  valgkamp	  fra	  den	  1.	  Januar,	  da	  statsminister	  
Lars	  Løkke	  Rasmussen	  i	  sin	  	  nytårstale	  bebudede,	  at	  han	  ville	  
afskaffe	  efterlønnen.	  Og	  vi	  har	  aldrig	  satset	  så	  meget,	  lavet	  så	  
mange	  valgaktiviteter,	  og	  haft	  så	  mange	  med	  i	  en	  valgkamp	  
som	  denne	  gang.	  Derfor	  var	  det	  meget	  skuffende,	  at	  vi	  måtte	  
konstatere,	  at	  partiet	  Aik	  d0et	  dårligste	  valg	  nogensinde.	  
I	  bagklogskabens	  tindrende	  klare	  lys	  kan	  vi	  se,	  at	  det	  
åbenbart	  især	  har	  været	  betalingsringen	  omkring	  København,	  
der	  har	  kostet	  stemmer.	  Gennemgår	  man	  valgresultaterne	  
andre	  steder	  i	  landet,	  viser	  det	  sig,	  at	  bortset	  fra	  Sjælland,	  så	  
gik	  Socialdemokratiet	  frem.	  Der	  var	  fremgang	  i	  Jylland,	  på	  Fyn	  
og	  på	  Lolland	  Falster	  og	  Vordingborg,	  men	  fra	  Næstved	  og	  
opefter	  til	  Hundested	  gik	  partiet	  tilbage.
Men	  vi	  vandt	  statsministerposten	  og	  Aik	  den	  første	  kvindelige	  
statsminister	  i	  danmarkshistorien.	  Det	  var	  jo	  formålet	  med	  
hele	  valgkampen.	  Og	  så	  kan	  vi	  i	  Rødovre-‐kredsen	  bryste	  os	  af,	  
at	  vores	  store	  aktivitet	  for	  at	  få	  Morten	  Bødskov	  valgt	  bar	  
frugt,	  idet	  han	  som	  en	  af	  de	  eneste	  øgede	  sit	  personlige	  
stemmetal	  med	  1000,	  selvom	  partiet	  gik	  1,7	  pct.	  tilbage.	  Det	  
kan	  vi	  godt	  være	  lidt	  stolte	  af.
Og	  samme	  Morten	  er	  jo	  blevet	  Justitsminister	  i	  den	  nye	  
regering.	  Det	  kan	  vi	  også	  være	  stolte	  af.	  Et	  stort	  til	  lykke	  til	  
Morten.	  
Dermed	  har	  alle	  vore	  tre	  seneste	  folketingsmedlemmer,	  Keld	  
Olesen	  og	  Dorte	  Bennedsen	  samt	  altså	  nu	  Morten	  været	  
ministre.	  Det	  synes	  jeg	  er	  godt	  gået	  af	  en	  lille	  kreds	  som	  
Rødovre/Herlev.’
Vi	  har	  jo	  også	  fået	  en	  ny	  regering	  med	  et	  omfattende	  
regeringsgrundlag,	  som	  det	  tog	  mere	  end	  to	  uger	  at	  forfatte.	  
Det	  forstår	  man	  godt,	  når	  man	  læser	  de	  76	  sider.	  Efter	  min	  
mening	  et	  fantastisk	  godt	  stykke	  papir,	  som	  jeg	  vil	  anbefale	  
alle	  at	  læse.	  Det	  kan	  hentes	  på	  www.socialdemokraterne.dk.
Medierne	  er	  jo	  -‐	  bakket	  godt	  op	  af	  oppositionspartierne	  -‐	  
straks	  gået	  i	  gang	  med	  at	  fortælle,	  at	  S	  og	  SF	  har	  svigtet	  alle	  
valgløfterne.	  De	  har	  ikke	  fået	  rullet	  dagpengeperioden	  tilbage	  
til	  Aire	  år,	  de	  har	  ikke	  fået	  gennemført	  millionærskatten,	  de	  
har	  ikke	  fået	  Ajernet	  efterlønsreformen	  og	  gennemført	  de	  ”12	  
minutter”.
Men	  der	  blev	  også	  sagt,	  at	  det	  kun	  kunne	  gennemføres,	  hvis	  
de	  tre	  røde	  partier	  Aik	  Alertal	  sammen.	  Og	  det	  Aik	  de	  jo	  ikke.
Hvordan	  skulle	  S	  og	  SF	  kunne	  gennemføre	  de	  løfter,	  når	  der	  
skal	  90	  mandater	  til	  at	  gøre	  det?
Både	  S	  og	  SF	  gik	  tilbage	  i	  mandater,	  mens	  de	  radikale	  og	  
Enhedslisten	  gik	  frem.	  Men	  der	  er	  langt	  til	  de	  90	  mandater,	  
når	  man	  ser	  på	  de	  samlede	  mandattal	  for	  S,	  SF	  og	  

Enhedslisten.	  Derfor	  er	  det	  jo	  helt	  umuligt	  at	  leve	  op	  til.	  Så	  
regeringsforhandlingerne	  været	  det	  muliges	  kunst,	  hvor	  der	  
skulle	  Aindes	  et	  kompromis	  mellem	  de	  tre	  regeringspartier,	  
som	  Enhedslisten	  også	  kunne	  nikke	  til.	  Og	  det	  er	  lykkedes.
Jeg	  synes,	  der	  er	  kommet	  rigtig	  mange	  gode	  
socialdemokratiske	  Aingeraftryk	  i	  regeringsgrundlaget.
Det	  lykkedes	  at	  få	  de	  radikale	  med	  på	  at	  give	  et	  halvt	  års	  
længere	  frist	  til	  de	  dagpengemodtagere,	  som	  ville	  falde	  for	  
den	  nye	  to-‐års	  regel	  til	  sommer.	  Der	  skal	  investeres	  i	  
forskning	  og	  uddannelse,	  så	  95	  pct.	  af	  en	  ungdomsårgang	  skal	  
have	  en	  ungdomsuddannelse,	  60	  pct.	  skal	  have	  en	  
videregående	  uddannelse	  i	  2020,	  mens	  25	  pct.	  skal	  have	  en	  
lang	  videregående	  uddannelse.	  Og	  der	  skal	  oprettes	  10.000	  
Alere	  studiepladser	  frem	  til	  20020.
Der	  skal	  ske	  reformer	  af	  aktivering,	  kontanthjælp,	  Aleksjob,	  
førtidspension.
Der	  afsættes	  10	  mia.	  kr.	  til	  offentlige	  fremrykkede	  
investeringer	  for	  at	  	  skubbe	  udviklingen	  i	  gang.	  Starthjælpen	  
afskaffes	  og	  loftet	  over	  kontanthjælpen	  Ajernes.
Regeringen	  vil	  indføre	  en	  differentieret	  behandlingsgaranti,	  
som	  sætter	  større	  focus	  på	  de	  alvorligt	  syge	  og	  fastholder	  
akutbehandlingen	  af	  livstruende	  kræft,	  mens	  mindre	  
belastende	  lidelser	  som	  f.eks.	  hængende	  øjenlåg	  ikke	  skal	  
behandles	  inden	  for	  en	  måned.	  I	  stedet	  indføres	  en	  
differentieret	  behandlingsgaranti.
Der	  er	  også	  et	  omfangsrigt	  forslag	  til	  forbedring	  af	  klimaet,	  
hvor	  regeringen	  bl.a.	  vil	  udnytte	  mulighederne	  for	  at	  bruge	  en	  
del	  af	  landbrugsstøtten	  fra	  EU	  til	  naturformål,	  herunder	  også	  
økologi.
Vores	  Justitsminister	  får	  bl.a.	  travlt	  med	  at	  indføre	  bedre	  
muligheder	  for	  de	  indsatte	  i	  fængslerne	  tor	  uddannelse	  m.m.,	  
for	  at	  de	  bedre	  kan	  klare	  sig	  i	  samfundet	  efter	  udstået	  straf	  
samt	  forebyggelses	  programmer	  for	  at	  hindre	  unge	  i	  at	  
komme	  ind	  i	  kriminalitet.	  Altså	  mere	  forebyggelse.	  Mere	  
nærpoliti	  i	  de	  belastede	  boligområder.
Jeg	  mener,	  at	  det	  har	  været	  yderst	  fornuftigt,	  at	  de	  tre	  
regeringspartier	  har	  lavet	  et	  så	  omfattende	  
regeringsgrundlag.	  Det	  binder,	  og	  vi	  kan	  have	  et	  håb	  om,	  at	  
det	  også	  holder	  de	  næste	  Aire	  år.

Helge	  Møller
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Vi tabte valget, men vi
vandt statsministerposten

 Bladet                                        
Socialdemokraterne/
Rødovre
Udgives af Socialdemokratiet i
Rødovre
www.socrodovre.dk

Ansvarshavende redaktør:

Formand Helge Møller
Skodborgvej 3

Telefon: 36709480
E-mail: helgemoeller@mailtele.dk

ISSN 0902-5316

Tryk: Kailow

Oplag 500 eksemplarer

http://www.socialdemokraterne.dk
http://www.socialdemokraterne.dk
http://www.socrodovre.dk
http://www.socrodovre.dk
mailto:helgemoeller@mailtele.dk
mailto:helgemoeller@mailtele.dk


Kommunal Nyt ved gruppeformand Britt Jensen

Budgettet er forhandlet på 
plads med SF, og det er 
lykkedes os at skabe et 
økonomisk ansvarligt 
budget, der samtidig har en 
social balance.
Budgetforhandlerne 
udviklede sig næsten til en 
farce i år – designet og udført 
af en borgerlig fløj, der giver 
udtryk for at ville 
samarbejde – men i stedet 
etablerer blokpolitik lokalt i 
Rødovre.
Gennem hele 
forhandlingsforløbet har V, C 
og O stillet forskellige krav. 

Hver gang vi forsøgte at 
finde et 
forhandlingsresultat – så 
kom der bare nye krav og 
nye forhindringer.
De ville simpelthen ikke et 
budgetforlig.
Borgerne må se til med 
undren. Ved 

førstebehandling af 
budgettet for 2012 var vi 
nærmest enige om vore 
fælles ønsker til budgettet. 
Og resultatet viser da også, 
at det er de selv samme 
forslag, som er med i 
budgetforliget mellem S og 
SF.
Fra S og SF’s side forsøgte vi 
flere gange med forskellige 
bud på løsningsmodeller, 
men hver gang blev der sagt 
nej og tilmed fremkom nye 
krav og nye forhindringer.
Den borgerlige fløj ønskede 
fløjkrig midt i en valgkamp 
og opfandt så – en 
affaldskonflikt, som end ikke 

er en konflikt, men den 
borgerlige fløjs manglende 
indsigt eller forståelse af, at 
affaldsområdet skal hvile i 
sig selv over en fireårig 
periode. Samt at Rødovre 
kommune rent faktisk pt. 
skylder affaldsområdet cirka 
11 mio. kr. Det skal udlignes 
– bliver det ikke lige nu – så 
sker det senere – uanset om 
den borgerlige fløj vil det 
eller ej – det er simpelthen 
lovgivning.
Følgende områder er med i 
budgettet for 2012:

* Tarzan og Kærstedet i 
Kærene samt 
familiebehandlerområdet 
videreføres uden ændringer  

* Der bliver ikke 
sommerferielukning i 
daginstitutionerne og på 
SFO-området 

* Vi lånefinansierer 
skolehandlingsplanens 
forslag til en indskolingsfløj 
på Nyager skole og 
indgangsparti på 
Hendriksholm skole. Begge 
projekter er prioriteret i 
skolehandlingsplanen

* Hertil kommer 
gennemførelse af indvendig 
malerarbejde på skolerne, 
renovering af 
indgangspartier og ude-
arealer på alle folkeskolerne i 
kommunen – finansieret af 
kassebeholdningen
*  Der er afsat penge til en 
undersøgelse af en 
betalingsrings betydning for 
Rødovre – især 
udviklingsmulighederne af 
Tårnvej/Avedøre Havnevej, 
fra Tæbyvej til 
kommunegrænsen ved 
Hvidovre

Det er et godt budgetforlig, 
der investerer i fremtiden, 
tilgodeser mange vigtige 
områder i kommunen og har 
den rette sociale profil.

Budgetforlig med økonomisk 
ansvarlighed og social balance

Gruppeformand Britt Jensen

Hjemmeplejen har 
gennemført et spændende 
arbejdsmiljøprojekt.
I 2009 modtog Rødovre 
Kommunes Hjemmepleje 
midler fra 
Forebyggelsesfonden til at 
gennemføre et 2-årigt 
metodeudviklingsprojekt, 
kaldet projekt ’Specialteam i 
Hjemmeplejen’. 
Det var et 
arbejdsmiljøprojekt, der 
afprøvede nye metoder, 
organiseringsformer og 

tværfaglige 
samarbejdskonstellationer 
med det formål at øge 
trivslen og forebygge fysisk 
og psykisk nedslidning. 
Der blev oprettet et 
specielteam i hjemmeplejen 
bestående af 12 
medarbejdere incl. 
ergoterapeut, pædagog og 
sygeplejerske. De har 
varetaget pleje, omsorg og 
hjælp til cirka 41 borgere, 
hvis baggrund er præget af 
kompleks sygdom, ustabil 

social situation og 
omsorgssvigt – borgere, som 
tidligere er betegnet som 
”skæve eksistenser”.
Projektet har været en 
kæmpe succes for både 
borgere og personale. 
Personalet er blevet 
uddannet til at håndtere 
denne gruppe borgere. Og 
det tværfaglige samarbejde i 
hele kommunen omkring 
borgerne er blevet bedre, 
fordi flere nu oftere er 
involveret i fx 

rådgivningscenter, psykiatri, 
læger m.fl. Alt i alt er 
projektet lykkedes med at 
give en vanskelig 
borgergruppe omsorg, pleje, 
behandling og ro om 
tilværelsen.
Samtidig er personalet 
blevet mere tryg ved 
borgerne, og der er blandt 
andet også kommet mere ro 
i resten af hjemmeplejens 
grupper, fordi specielteamet 
kan træde til og hjælpe i de 
hjem, hvor der er uro og 
konflikter.
Forsøget med specielteamet 
udløber ved årsskiftet, og 
med de flotte resultater har 
Social- og sundhedsudvalget 
gjort projektet permanent – 
så specielteamet (gruppe 17) 
er en fast gruppe i 
hjemmeplejen fremover.

Projekt ’specielteam’ 
i hjemmeplejen



Kommunal Nyt ved gruppeformand Britt Jensen

Børne- og skoleforvaltningen har i 
samarbejde med skoleledelserne 
arbejdet med, hvordan vi kan udvikle 
folkeskolerne, så vi kan højne det 
faglige niveau og ruste eleverne til at 
gennemføre en ungdomsuddannelse 
efter folkeskolen. 
Børne- og skoleudvalget har netop 
drøftet et spændende forslag til mål og 
rammer for den ønskede udvikling. 
Meningen er, at hver enkelt elev skal 
udfordres i forhold til sine 
kompetencer med henblik på at øge 
elevernes faglige niveau samt udvikle 
de personlige og sociale kompetencer. 
Målet er også, at færre elever søger 
privatskole, og at vi kan leve op til 

målsætningen om, at 95 procent får en 
uddannelse
Følgende rammer skal medvirke til at 
skabe den ønskede udvikling:

1. Der skal skabes større 
mulighed for 
undervisningsdifferentiering

2. Der skal være en tættere lærer-
elev kontakt. I den forbindelse 
er det centralt, at der indføres 
en kontaktlærer-ordning

3. ’Fælles Mål’ skal nedbrydes i 
niveauer, så der ikke stilles 
samme krav og forventninger 
til alle elever

4. Eleverne skal have større 
ejerskab til deres skolegang

5. Skolens hverdag skal gøres 
mere fleksibel, så lærerne i 
højere grad selv kan 
tilrettelægge arbejdsdagen – 
for eksempel ved fleksible 
skemaer

6. Generelt skal skolens struktur 
overvejes, herunder en 
ændring fra klasselokaler til 
faglokaler

7. IT-understøttelse i 
undervisningen og af 
elevernes læring er centralt 

8. Der skal iværksættes 
kompetenceudviklingsforløb 
for medarbejderne

9. Udviklingen skal ses i 
sammenhæng med 
ungdomsskolen, og skolen 
skal åbnes mod det øvrige 
samfund.

I første omgang kigges på 6-9. 
klassetrin. 
Udviklingen holdes inden for de 

Folkeoplysningsloven er blevet 
ændret, og det betyder blandt andet, at 
kommunen skal have en politik for 
området.
Sidste år nedsatte 
Kommunalbestyrelsen en 
arbejdsgruppe, der skal arbejde med et 
forslag til en ny kultur- og 
fritidspolitik, som skal forelægges til 
godkendelse i foråret 2012.
I 2007 blev der vedtaget en overordnet 
børne- og ungepolitik, og i 2005 og 
2007 blev der
vedtaget en samlet idrætspolitik med 
både en bredde- og eliteidrætspolitik.
Forslag til politik for den 
folkeoplysende virksomhed skal være 
vedtaget og offentliggjort

senest i januar 2012, hvilket betyder, at 
det samlede forslag skal godkendes på 
Kommunalbestyrelsens møde i 
december i år.
Den nye politik inden for 
folkeoplysningsområdet skal 
indeholde følgende områder: 

• Målsætning for borgernes 
deltagelse i den 
folkeoplysende 
voksenundervisning og det 
frivillige folkeoplysende 
foreningsarbejde

• Rammer for den 
folkeoplysende 
voksenundervisning og det 
frivillige folkeoplysende 
foreningsarbejde, herunder de 
fysiske rammer

•Samspil og sammenhæng 
mellem den støtteberettigede 
folkeoplysningsvirksomhed og 
selvorganiserede grupper og 
aktiviteter
•Samspil mellem den 
folkeoplysende virksomhed og 
øvrige politikområder, 
herunder muligheder for 
indgåelse af partnerskaber om 
løsning af konkrete opgaver

• Afgrænsning af aktiviteter 
inden for den folkeoplysende 
virksomhed i forhold til andre 
tilgrænsende aktiviteter.

• Omfanget og karakteren af 
brugerinddragelsen af den 
folkeoplysende virksomhed i 
kommunen

Den nye politik for 
folkeoplysningsområdet bliver 
indeholdt i den kommende kultur- og 
fritidspolitik.

Spændende skoleudvikling  
i Rødovre

Folkeoplysningspolitik bliver en 
del af kultur- og fritidspolitikken

Hæve-sænke borde i daginstitutionerne

I budget 2011 er der afsat 1 mio. kr. til fortsættelse af etablering af hæve-sænkepusleborde i daginstitutioner
Hæve-sænkepusleborde medvirker til at forhindre tunge løft og dårlige arbejdsstillinger for personalet ved bleskift. 
Behov og pladsforhold er forskelligt i de enkelte daginstitutioner. Forholdene er registreret, og der er udarbejdet en 
overordnet prioriteret plan for etableringen af hæve-sænkepusleborde.
.



Vi har fået en ny regering

Af Morten Bødskov, 
justitsminister, Rødovres 
folketingsmedlem
Lad mig indlede med at sige 
tak for opbakningen og jeres 
store hjælp i valgkampen. 
Jeg vil gøre mit yderste for 
at leve op til jeres tillid og 
levere markante politiske 
resultater, der kommer hele 
landet og ikke mindst 
Rødovre til gode. Som ny 
minister er jeg trukket i 
arbejdstøjet og skal nu i 
gang med at omsætte 
regeringsgrundlaget til 
konkret politik.

Ambitiøst 
regeringsgrundlag
S-R-SF regeringen har 
fremlagt et meget ambitiøst 
regeringsgrundlag, der 
lægger stenene til fornyet 
vækst og fremgang i 
Danmark. Og det er der i 

sandhed brug for. Efter 10 år 
med borgerligt styre står vi 
nu overfor en kæmpe 
opgave med at rette landet 
op igen. 
Vi har overtaget et land i 
ubalance. Kassen er tom, og 
næste år kan vi se frem til et 
underskud på 85 mia. kr. 
Ledigheden stiger og 
væksten er lav. Det er derfor 
en højt prioriteret opgave for 
regeringen at sætte gang i 
økonomien igen. Derfor vil 
regeringen gennemføre en 
kickstart ved at fremrykke 
investeringer for 10 mia. kr. 
På den måde sætter vi gang i 
nødvendige investeringer 
for at skabe øget 
beskæftigelse, fx i form af 
renoveringer af veje, 
kloakker, skoler og andre 
kommunale bygninger.

Folkeskolereform
Udover en skrantende 
økonomi overtager vi også 
et land, hvor 
uddannelsesniveauet er gået 
i stå. I de sidste 20-30 år har 
vi haft en konstant stigning i 
uddannelsesniveauet, og det 

er netop 
forklaringen på, at 
det er lykkedes at 
skabe en betydelig 
velstand og sikre 
Danmarks 
konkurrenceevne. 
Nu er stigningen 
gået i stå, fordi den 
tidligere regering 
har ført en forfejlet 
uddannelsespolitik. 
Det går ikke, hvis vi 
skal skabe fornyet 
vækst og sikre 
velfærden i 

fremtiden. Den nye 
regering vil derfor 
gennemføre ambitiøse 
reformer af vores 
uddannelsessystem. Vi vil 
bl.a. gennemføre en 
folkeskolereform, hvor vi 
sikrer, at alle elever lærer at 
læse, skrive og regne senest 
ved afslutningen af 2. klasse. 
Derudover vil vi give unge 
på erhvervsuddannelser en 
praktikpladsgaranti, så alle 
unge kan færdiggøre deres 
uddannelse. På de 
videregående uddannelser 
vil vi løfte kvaliteten og i 
øvrigt sikre, at der oprettes 
flere pladser i de kommende 
år, så flere kan gennemføre 
en uddannelse.

Ny kurs på retsområdet
Også på retsområdet er der 
behov for en ny kurs. Efter 
mange år med en fejlslagen 

retspolitik må vi desværre 
konstatere, at vi har 
voksende problemer med 
organiseret kriminalitet, der 
primært udføres af 
rockerrelaterede personer og 
kriminelle netværk fra 
indvandremiljøet. Det må og 
skal vi have et stærkere 
fokus på.
Herudover ser vi et stort 
antal gengangere i 
fængslerne. Det lykkes med 
andre ord ikke at forebygge 
tilbagefald til kriminalitet og 
resocialisere kriminelle i 
samfundet. Derfor vil vi 
sikre, at indsatte hurtigt 
tilbydes en afsoningsplan 
med henblik på 
resocialisering før og efter 
løsladelsen. Planen skal 
sikre, at den indsattes 
behandlingsbehov og 
beskæftigelsesmuligheder 
afdækkes, så den indsatte 
kommer tættere på 
arbejdsmarkedet og dermed 
får et fundament at bygge en 
fremtid på uden 
kriminalitet.

Vil arbejde for at få et bredt 
samarbejde
Regeringen vil bygge sit 
arbejde på et bredt 
samarbejde i Folketinget. 
Det er ikke bare noget vi 
siger men noget, vi mener 
inderligt. Vælgerne har 
sammensat et Folketing med 
otte forskellige partier. Men 
vælgerne forventer næppe, 
at de otte partier står stejlt 
på egne holdninger og ikke 
har vilje til kompromis. Der 
skal samarbejde til, hvis vi 
skal skabe resultater for 
Danmark, og det vil 
regeringen gøre. De bedste 
resultater skabes ved brede 
aftaler i Folketinget. 

En ny regering i arbejdstøjet
Vælgerne har talt, og vi har fået en ny 
regering: En trepartiregering bestående 
af S-R-SF, som vil skabe fornyet vækst 
og fremgang i Danmark. Det skal ske i 
et bredt samarbejde med Folketingets 
øvrige partier.



Valgkamp

Tusind tak for en fantastisk
stor indsats i valgkampen

Aldrig har vi satset så meget. Haft så mange 
folk ude på gader og stræder og gjort det så 
længe. 
Det har simpelthen været fantastisk at se så 
mange aktive medlemmer være i gang med 
husstands og område-omdelinger, 
morgenuddelinger af morgenbrød ved 
Rødovre station. Bemanding af boderne i 
Rødovre Centrum. Dør til dør aktiviteter, som 
vores flittige folketingskandidat var 
initiativtager til.
Vi har jo reelt været i valgkamp siden den 1. 
januar, da daværende statsminister Lars 
Løkke Rasmussen i sin nytårstale meddelte, at 
nu skulle efterlønnen fjernes.
Man skulle næsten tro, at folk var blevet 
trætte, fordi eks-statsministeren trak 
udskrivelsen af valget ud og ud.
Men da det endelige skete, var vi parate med 
en masse energi. Vores folketingskandidat og 
nuværende Justitsminister havde sammen 
med kredsen lavet valgdrejebog, som hver 
lørdag under valgkampen blev revideret.
Og det var ikke svært at samle folk til de 
mange aktiviteter. På dette opslag bringer vi 
nogle billeder af de mange aktiviteter. Her på 
siden fra morgenbrødsuddelinger. På 
modsatte side fra vores tilbud om øl og pølser 
ved Tyren samt fra vores bod i Rødovre 
Centret. Endnu en gang tak for den store 
indsats.
Helge Møller
Formand



Valgkamp



Voldumvej - fortsat

I	  forrige	  nummer	  af	  
medlemsbladet	  havde	  jeg	  et	  
indlæg	  om	  Teknisk	  
Forvaltnings	  brug	  af	  slotsgrus	  
ved	  en	  retablering	  af	  fortovet	  

foran	  vores	  
andelsboligforening	  på	  
Voldumvej	  19	  –	  53.
Jeg	  Aik	  et	  svar	  fra	  partiets	  
næstformand	  i	  Teknik-‐og	  
Miljøudvalget,	  Steen	  Skriver	  
Rasmussen,	  som	  jeg	  ikke	  
mener	  giver	  mig	  svar	  på	  de	  
spørgsmål,	  jeg	  har	  stillet.	  Han	  
svarede	  bl.a.,	  at	  han	  blot	  har	  
fulgt	  kommunalbestyrelsens	  
klimaplan	  samt	  fulgt	  
forvaltningens	  bedømmelser	  i	  
sagen.

Teknik og Miljøudvalgets 
opgaver i sagen
Efter	  min	  lærebog	  skal	  
udvalget	  følge	  op	  på,	  om	  
forvaltningen	  overholder	  
vedtagne	  standardkrav	  og	  
behandler	  borgerne	  
ordentligt	  samt	  holde	  opsyn	  
med,	  at	  forvaltningen	  
arbejder	  objektivt	  og	  fagligt	  
korrekt.
Slotsgrus	  er	  ikke	  faglig	  
korrekt	  og	  sagsforløbet	  har	  
været	  af	  en	  dårlig	  standard.

Jeg	  har	  arbejdet	  med	  
vejvedligeholdelse	  i	  
Vejdirektoratet	  og	  tekniske	  
forvaltninger	  i	  35	  år,	  og	  
slotsgrus	  er	  ikke	  det	  rette	  at	  

bruge	  til	  en	  retablering	  i	  
tilfælde	  som	  vores	  på	  
Voldumvej,	  hvor	  vi	  nu	  dagligt	  
må	  leve	  med	  de	  problemer	  
slotsgruset	  skaber	  og	  
udgifterne.
Jeg	  vil	  også	  spørge	  om,	  at	  det	  
er	  god	  sagsbehandling,	  at	  der	  
går	  tre	  måneder	  inden	  
forvaltningen	  retter	  den	  
erkendte	  fejl,	  at	  der	  var	  lavet	  
grusrende	  mellem	  
fortovsAliser	  og	  vores	  
indgangsAliser.	  Se	  billedet.	  
Gruset	  var	  i	  perioden	  fejet	  
væk	  under	  vinterens	  
snerydning.
Derfor	  vil	  jeg	  gerne	  have	  svar	  
på,	  om	  man	  i	  udvalget	  mener,	  
at	  det	  er	  god	  sagsbehandling,	  
at	  forvaltningen	  har	  været	  
Alere	  uger	  om	  at	  besvare	  
nogle	  af	  mine	  breve	  og	  
endvidere	  ikke	  svarede	  på	  
brevenes	  hovedindhold.	  Jeg	  
vil	  også	  spørge	  om	  det	  er	  
rosværdigt,	  at	  forvaltningen	  
giver	  DONG	  skylden	  for	  
manglende	  udbedring	  af	  

huller	  i	  grusrenden.	  Vejloven	  
pålægger	  utvetydigt	  
kommunen	  ansvaret	  for	  
fortovets	  brugbarhed.
Jeg	  mener	  også,	  at	  Teknik-‐og	  

Miljøudvalget	  har	  til	  opgave	  
at	  rette	  klimaplanens	  
mærkværdige	  afsnit	  om	  at	  
nedsive	  store	  regnskyl	  på	  
fortove	  ved	  at	  erstatte	  
asfaltbagkanter	  med	  
Slotsgrus	  –	  som	  jo	  slet	  ikke	  
nedsiver	  regnvand?	  	  
Slotsgruset	  er	  netop	  
sammensat	  sådan	  at	  det	  
holder	  stibunde	  tørre,	  så	  stier	  
kan	  holde	  til	  svær	  traAik	  som	  
traAikken	  på	  skovstier.	  

Bruger	  fejlinformation
Forvaltningen	  bruger	  
fejlinformationen	  om	  
nedsivning	  og	  fylder	  nu	  på	  et	  
teknisk	  forkert	  grundlag	  
Slotsgrus	  i	  Alere	  fortove.	  Hvis	  
man	  virkelig	  vil	  nedsive	  noget	  
regn,	  skal	  der	  bruges	  muld	  og	  
græs,	  men	  det	  er	  vores	  fortov	  
klart	  for	  smalt	  til.	  
Jeg	  vil	  derfor	  spørge	  om	  
Teknik-‐og	  Miljøudvalget	  
udvalget	  ikke	  bør	  sørge	  for	  at	  
brug	  af	  Slotsgrus	  i	  fortove	  
standses	  i	  kommunen?

Teknisk	  forvaltnings	  
faglighed	  halter:
Først	  og	  fremmest	  da	  
forvaltningen	  er	  i	  færd	  med	  at	  
etablere	  meget	  teoretiske	  
ikke	  fungerende	  løsninger	  i	  
Voldumvej.	  Løsningerne	  vil	  
fordyre	  vedligeholdelsen	  og	  
besvære	  os	  i	  fremtiden.	  
Det	  drejer	  sig	  om	  nye	  dyre	  
skarpkantede	  kantsten	  som,	  
hvis	  de	  etableres	  i	  hele	  gaden,	  
vil	  halvere	  
parkeringsmulighederne,	  
begyndelsen	  ses	  på	  billedet.	  
Det	  drejer	  sig	  om	  ubenyttede	  
teoretiske	  cyklistsluser,	  som	  
nu	  Ajerner	  mange	  
parkeringspladser.
Det	  drejer	  sig	  om	  en	  
grusrende	  i	  et	  smalt	  fortov.	  
Grusrenden	  kan	  ikke	  holde	  til	  
snerydning,	  og	  den	  er	  meget	  
vanskelig	  at	  holde	  fri	  for	  
ukrudt	  grundet	  manglende	  
kantsten.
Det	  drejer	  sig	  om	  en	  forkert	  
påstand	  om,	  at	  en	  45	  cm	  
grusrende	  kan	  nedsive	  store	  
regnskyl,	  så	  vi	  må	  derfor	  her	  
leve	  med	  generne	  og	  
udgifterne.
Er	  det	  rimeligt	  at	  to	  personer	  
kun	  kan	  følges	  på	  vores	  
fortov,	  hvis	  den	  ene	  går	  i	  
grusrenden.	  

Hvad	  sker	  der,	  
når	  gruset	  er	  væk?
Og	  hvad	  til	  vinter	  når	  gruset	  
fejes	  væk?	  Det	  er	  ikke	  muligt	  
og	  ikke	  nok	  kun	  at	  rydde	  sne	  
på	  den	  enlige	  række	  Aliser	  og	  
forvaltningen	  var	  meget	  
længe	  om	  at	  retablere	  
grusrenden	  sidste	  vinter.	  
Jeg	  anmeldte	  optil	  5	  cm	  dybe	  
huller	  i	  vores	  fortov	  i	  
forsommeren.	  De	  er	  ikke	  
udbedret	  endnu.
Er	  det	  rimeligt	  at	  barnevogne	  
og	  rollatorer	  skal	  skubbes	  i	  
grusrenden	  hvis	  selv	  små	  
forhindringer	  skal	  passeres?
Er	  det	  rimeligt	  at	  vi	  ikke	  blev	  
hørt	  inden	  forvaltningen	  
ændrede	  vores	  fortov	  så	  
markant	  begrundet	  med	  
klimaplanens	  ”tekniske	  løgn”	  
om	  at	  der	  her	  nedsives	  store	  
regnskyl?
Svarer	  det,	  vi	  oplever	  her	  i	  
Voldumvej,	  virkeligt	  til	  vores	  

!

Gode argumenter og faglig viden
preller af på forvaltningen

Voldumvej 19-53. Asfalten mellem fortovsfliser og græsplæner er under en kabellægning 
erstattet med en grusrende af ”Slotsgrus” grundet kommunens klimaplan
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partis målsætninger for, 
hvordan forvaltningen bør 
behandle og medinddrage 
borgerne? eller bør vi gøre 
noget ved det?

Leif Harring Jørgensen
Ingeniør

Svar fra næstformand i 
Teknik-og Miljøudvalget, 
Steen Skriver Rasmussen:

Jeg vil gerne besvare nogle 
af dine spørgsmål.
Jeg må medgive dig, at en 
sagsbehandling på tre 
måneder ikke er godt nok. 
Desuden vil jeg fortælle dig, 
at forvaltningen har haft 
mange kontakter til DONG, 

uden at tingene skete hurtigt 
nok.
Man kan jo så sige, at 
forvaltningen som 
vejmyndighed kunne have 
udbedre nogle af dine 
anmeldte fejl og så 
efterfølgende have sendt 
DONG en regning, men man 
tror jo på det bedste i 
mennesker.
Jeg vil fremadrettet bede 
forvaltningen om at føre 
bedre tilsyn, om 
nødvendigt, at den selv 
udbedre fejlende og 
efterfølgende sender 
regningen til den 
pågældende entreprenør.
Jeg havde selv en vis skepsis 
for den løsning, der var 
valgt på Voldumvej,  fordi 

det fremadrettet kunne give 
en masse omkostninger, 
men det mente 
forvaltningen ikke.
Med hensyn til skarpkantet 
kantsten, kan jeg ikke se, at 
det skulle ændre noget på 
antallet af 
parkeringspladser, der er jo 
ikke nogen, der har sagt, at 
man skal kunne holde oppe 
på fortovet.
Som menigmand har jeg 
også svært ved at se værdien 
af de opstillede cykelsluser, 
men det er jo sager, der er 
udført før det nuværende 
udvalg tiltrådte.
Slutteligt vil jeg love dig at 
undersøge din påstand om, 
at 
vandgennemtrængelighed 

I Rødovre har vi altid været 
gode til at hente puljepenge 
hjem til forskellige forsøg. I 
den kommende tid er det 
Rødovre Jobcenter, det skal 
gennemføre forskellige 
forsøg med den lokale 
beskæftigelsesindsats.
Jobcenteret har fået 
bevillinger fra to forskellige 
puljer. I det første projekt har 
Jobcentret fået bevilget 
knapt 2 mio. kr. til projektet 
”Tidlig 
Arbejdsmarkedsindsats” for 
sygedagpengemodtagere i 
matchgruppe 2, som har 

truet 
arbejdsevne.
Pengene 
kommer fra 
puljen 
”Udvikling af 
den sociale 
indsats på det 
rummelige 
arbejdsmarked”.
Formålet med 
projektet er at 

afprøve metoder i 
en tidlig indsats, 

hvor sagsbehandlere og 
virksomhedskonsulenter i 
fællesskab tilrettelægger en 
forøget indsats for at udrede 
arbejdsevnen med henblik 
på hurtigere tilknytning til 
arbejdsmarkedet. 

150 sygemeldte skal 
inddrages
Jobcenteret forventer, at 150 
sygemeldte borgere skal 
inddrages i projektet.
Der bliver inddraget 
arbejdsmedicinere og 

psykiatere i et tværfagligt 
samarbejde i projektet.
Projektet gennemføres i 
perioden oktober 2011 til 
marts 2012. 
I det andet projekt har 
Jobcenteret fået bevilget 
knapt 800.000 kr. fra 
Beskæftigelsesregionen til at 
udvikle metoder til at få 
flere truede unge i 
uddannelse. 
I Rødovre er der cirka 170 
unge på start- eller 
kontanthjælp uden en 
erhvervskompetencegivend
e uddannelse, og de er 
samtidig er i risiko for at 
blive udstødt fra 
arbejdsmarkedet, så de kan 
ende på permanent offentlig 
forsørgelse. 
Projektet skal udbrede 
kendskabet til målgruppen 
og kvalificere samarbejdet 
på tværs af forvaltninger og 
afdelinger med henblik på at 
udvikle metoder til at få 
flere truede unge i 
uddannelse. 

Jobcenter får puljepenge til forsøg

Af gruppeformand Britt Jensen



Aktivitetskalender

Aktivitetskalender
Den 24.10 kl. 19. Bestyrelsesmøde i Kirkesvinget  5
Den 24.10. kl. 18.30: Kultur-og fritidsgruppen i Mødelokale 1 i Rødovre Hallen 
Omvisning i hallen m.m.
Den 29.10. kl. 19 Teknik-og Miljøgruppen hos Dteen Skriver 
Rasmussen ,Kærdals Alle 5
Den 10. 11. kl. 19. Møde for nye medlemmer på rådhuset.
Den 21.11. kl. 18: Gruppe- FU-møde på rådhuset.
Den 28.11. kl. 19: Bestyrelsesmøde

Kære venner,
 
Vi gjorde det! Socialdemokraterne er 
tilbage i spidsen for Danmark.
 Jeg vil gerne takke jer alle for en helt 
fantastisk indsats. Vi har gennem de 
sidste par år kørt en vedholdende 
kampagne, og fastholdt strategien om 
at være i tæt dialog med vælgerne i 
netop deres nærområder. En sådan 
indsats ville ikke kunne lade sig gøre 
uden en stærk og aktiv lokal 
partiorganisation og solid opbakning 
af vores trofaste faglige venner.
 Stor tak til alle for et kæmpe arbejde 
og en flot indsats for partiet. Det er et 
imponerende aktivitetsniveau, vi har 
haft.
 Vi har nu vundet magten. Det er 
første gang i næsten fire årtier, at 
Socialdemokraterne gør det. Det 
bliver en kæmpe – men spændende – 
opgave. Det er nu, vi har 
mulighederne for at forandre 
Danmark til det bedre, sikre vækst, 
uddannelse og styrke velfærden.
 Opgaven bliver ikke let. Danmark er i 
alvorlige problemer. Derfor kræver 

det hårdt arbejde og stærkt 
sammenhold at nå målene.
 Vi kan se, at partiet er gået tilbage i 
begge kommuner. Samlet set har vi 
haft en tilbagegang i Rødovre-kredsen 
på 1,7% (Herlev (-1,7%) og Rødovre 
(-1,6%)). Vores tilbagegang er dog 
mindre end flere af de andre kredse i 
storkredsen. Årsagerne kan være 
mange, men klart er det, at partiet har 
stået i front i konfrontationen med – 
den tidligere – VK-regering på en 
række områder. Det slider og har slidt 
på partiet. Til gengæld viser det sig 
ved en optælling af de personlige 
stemmer, at jeg har haft en fremgang 
på 1000 stemmer. Så vores kampagne 
har virket.
Nu er partiet i arbejdstøjet. Vores 
opgave er nu, at gå forrest i 
formidlingen af ”vores vej” for 
Danmark til borgerne i Rødovre og 
Herlev.
Endnu  engang mange tak for en 
fantastisk indsats.
 
Mange hilsener
Morten

Pensionistskovtur 2011

Igen i år har Rødovre kommune 
holdt den traditionelle skovtur 
for pensionister og 
efterlønnere .

 I år gik turen til Egeskov slot. 

Lysten til at deltage i skovturen 
var overvældende. Allerede 
efter ca. 2 timer var samtlige 
1200 billetter revet væk, og 
adskillige måtte skrives på 
venteliste. Turen startede 
traditionelt med morgenkaffe i 
Viften, og med tale af 
borgmester Erik Nielsen.

Der var 200 deltagere af sted pr. 
dag, som fordelte sig i 4 busser. 

En enkelt af dagene var der 
yderligere lift bus med, således 
at pensionister der benytter 
kørestol også kunne deltage i 
udflugten. Der var 6 dage 
fordelt over 2 uger i august 
måned. Og helt som bestilt, og 
planlagt var vi begunstiget med 
flot vejr, stort set alle dage. Da 
busserne var ankommet gik alle 
direkte til restauranten, hvor 
der blev serveret 2 retter varm 
mad inklusive en genstand pr. 
person. Der var bred enighed at 
det var rigtig pæne, nydelige og 
hyggelige lokaler og maden var 
fortræffelig.

Derefter blev alle opfordret til at 
bevæge sig rundt på Egeskov 

og bese, parken og de mange 
haller med udstilling af biler, 
motorcykler, fly, knallerter og 
cykler, en meget flot samling af 
alle mulige køretøjer. Videre var 
der landbrugsmuseum og Falck 
museum. Parken er meget stor 
og flot og masser at nyde på 
rundturen for alle, som foregik 
på egen hånd. Ligeledes var der 
adgang til at komme ind og se 
slottet, som der elles skal 
betales ekstra for. Stort set alle 
benyttede sig af tilbuddet og fik 
en flot tur rundt i slottet, hvor 
især det imponerende 
dukkehus, som ejes af Lego, 
imponerede.

Midt på eftermiddagen blev der 
serveret kaffe med lækker 
lagkage til, samt trukket lod om 
4 købmandskurve og paraplyer, 
også helt som hvert år.

Derefter var der mulighed for 
en tur yderligere rundt på 
Egeskovs herligheder som 
mange benyttede sig af før 
turen kl. 16.30 gik samme vej 
hjemover. Det var en flok trætte 
og glade pensionister, efter en 
dejlig dag med mange dejlige 
oplevelser der nåede 
rådhuspladsen i Rødovre kl. ca. 
19.

John Hedegaard

Meld jer til vores
politiske grupper
Børne-og skolegruppen: Finn Jørsby, 
telefon 22911720 e-mail: 
joersby@webspeed..dk
Miljø-og teknikgruppen: Dorte 
Hildebrandt telefon 36724993 e-mail: 
dortehildebrandt@hotmail.com
Kultur-og Fritidgruppen: Jan 
Hylleborg telefon 36722984 e-mail: 
jan_hylleborg@hotmail.com
Social-og Sundhedsgruppen: Kirsten 
Ærø telefon 36411860 e-mail: kirsten-
finn-aeroe@kabelmail.dk
Beskæftigelses-gruppen: Dan Larsen 
telefon 36418301 e-mail: 
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Adresseliste

Formand:
*Helge Møller, Skodborgvej 3, 2610 Rødovre, 
3670 9480 / helgemoeller@mail.tele.dk 
Næstformand: Dan Larsen, Gunnekær 21 st. th . 
3641 8301 / danlarsen51@.gmail.com 
Hovedkasserer: 
 *Lars O. Lauritzen, Maglekær 10, 1. tv., 3648 0677 / 
lotto7@milestedet-net.dk 
Kontingentkasserer/Medlemsansvarlig: 
Kåre Petersen, Grønlunds Alle 12
51180288 / corepetersen@hotmail.com
Sekretær:Lone Albrechtsen, Egegårdsstien 8.2.1.
30325450 / lalbrecht@webspeed.dk
*Aktivitetsformand: Dorit Svendsen, Vandværksvej 3   
20581168/ doritsvendsen@gmail.com 

Bestyrelsesmedlemmer: 
*Jan Hylleborg / Juelsmindevej 11, 3672 2984 / 
jan_hylleborg@hotmail.com 
John Hedegaard, Lucernevej 112,  3641 2928 / 
johnhedegaard@mail.dk 
Dler Colnadar. Maglekær 10, 1. 
36471530 /colnadar@hotmail.com
*Kurt Faber Pedersen, Tårnvej 151, 2 lejl D 
3641 0112 / kurt@kurtfaber.dk
*Finn Jørsby, Niels Frederiksens Alle 20
22911720 / joersby@webspeed.dk
Dorte Hildebrandt, Nyskiftevej 19  3672 4993 / 
dortehildebrandt@hotmail.com 
*På valg i 2012

Bestyrelsessuppleanter:  
Pia Larsen, Engdiget 9, 2. tv., 22452979, 
pia.larsen8@skolekom.dk
Per Biener, Schweizerdalstien 41, 3670 3117 / 
per.biener@gmail.com 
Jens A Schmidt, Horsbred 143, 2625, Vallensbæk 
4364 9042 / mihjas@webspeed.dk
Kai-Ole Gustav, Rønneholmsvej 36, 3670 4836 / 
kogust@mail.tele.dk 
Preben Rølling / Rødovre Parkvej 195 st.tv, 
40949534 / elprepsig@yahoo.dk 
Margit Grenaae, Espely 20,   3670 1128 / 
margitgrenaae@3MAIL.dk 
Social- & Ældregruppen: 
Kirsten Ærø, Espely 7, 36411860 / kirsten-finn-
aeroe@kabelmail.dk 
Revisorer: 
Erik Hillbrandt, Jølbyvej 17 B, 3670 7641 / 
erihill@mail.tele. dk  

Birthe Larsen, Voldumvej 116, 1 th., 3672 2002 / 
44bla@webspeed.dk  
Revisorsuppleanter: Hanne Kjærulff, Engbovej 50 D   
21729440/ hanne@banolu.com 
Bruno S. Borch / Pilemosevej 10 bsb@live.dk 
Fanebærere:
Jan Hylleborg, Juelsmindevej 11, 3672 2984 / 
jan_hylleborg@hotmail.com 
Dan Larsen, Gunnekær 21 st. th. 3641 8301 / 
danlarsen51@gmail.dk 

Socialdemokratiets mødelokale: 
Kirkesvinget 5, 2. / 3672 5610 Hjemmeside: 
www.socrodovre.dk 

Kommunalbestyrelsesmedlemmer pr. 1. januar 
2010: Erik Nielsen, Kirkesvinget 6, 3637 7001 / 
erik.nielsen@e-posthus.dk 
Britt Jensen, Rødovre Parkvej 150, 3672 0436 / 
britt.jensen@e-posthus.dk 
Flemming Østergaard Hansen, Auroravej 21 C, 
3324 1846 / foh@e-posthus.dk  
Ahmed Dhaqane, Rødovrevej 329 A 1. tv., .
3670 2061 / ahmed.dhaqane@e-posthus.dk 
Grethe Kujack, Valhøjs Alle 133 A, 3670 7448 / 
grethe.kujack@e-posthus.dk 
Jan Kongebro, Ved Fæstningen 6, 23661599 / 
jko@e-posthus.dk 
Annie Petersen, Fortvej 6 B, 3641 6685 / 
annie.petersen@e-posthus.dk 
Bente Hylleborg / Juelsmindevej 11, 3672 2984 
bh@e-posthus.dk 
Michel Berg, Rødovre Parkvej 150, 2063 6360 / 
mb@e-possthus.dk 
Steen Skriver Rasmussen, Kærdals Alle 5, 36411181/ 
steen@e-posthus.dk
Lene Due, Rådmand Billesvej 19, 44922654/ 
lenedue@e-posthus.dk

Kredsformand: 
Bjarne Kaspersen Hansen, Tværskiftet 27 A, 2730 
Herlev 4484 2172 / bkh.herlev@mail.dk 
Folketingsmedlem: 
Morten Bødskov, Egilsgade 17, 5. 2300 Kbh. S 
3257 2276 / 3337 4008 / smorb@ft.dk 
DUI Rødovre: Gunnekær 70, Lis Olesen, Jyllingevej 
177, 3670 0603 / ehmke@it.dk 

AOF-Rødovre: Per Biener, Schweizerdalstien 41, 
36703117/ per.biener@gmail.com
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